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  Protokół nr 63/2024 
posiedzenia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego  

Powiatu i Przestrzegania Prawa,  
które odbyło się w czwartek 25 stycznia 2024 r.  

w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Śremie 
 

W posiedzeniu uczestniczyło 8 członków ww. komisji.  
Nieobecny usprawiedliwiony radny Piotr Ruta. 
 
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
W obradach uczestniczyły także: 
 Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak.  
 Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik. 
 Przemysław Polowczyk pracownik Referatu Spraw Obywatelskich Starostwa 

Powiatowego w Śremie. 
 Karolina Gałuszka Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Śremie. 

 
Zaproszenie na posiedzenie Komisji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa otworzył posiedzenie Komisji o godz. 9.30. 
Powitał zebranych Radnych oraz zaproszonych gości i na podstawie listy obecności 
stwierdził wymagane quorum.  
Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono.  
Posiedzenie odbyło się wg następującego planu: 

 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku powiatu śremskiego za 2023 rok. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia od Wojewody Wielkopolskiego 
zadań publicznych z zakresu administracji rządowej. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia gminie Śrem pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 rok. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową 

powiatu śremskiego na 2024 rok. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia dotacji 

na działalność Warsztatu Terapii Zajęciowej w Śremie w 2024 roku w części 

nieobjętej finansowaniem z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. 

9. Sprawozdanie z działalności Komisji w 2023 roku. 

10. Wolne głosy i wnioski.  

 

Ad 2. 
Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zgłosić uwagi do 
protokołu z 62 posiedzenia komisji? 
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Przewodniczący Komisji przeprowadził głosowanie, w wyniku którego protokół nr 62/2023 
z dnia 14 grudnia 2023 r. został przyjęty (8 głosów za). 
 

Ad 3.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z 

działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Śremskiego za rok 2023. 

 

Przemysław Polowczyk pracownik Referatu Spraw Obywatelskich Starostwa 

Powiatowego w Śremie przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  
Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za) projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Śremskiego za 

rok 2023. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad 4.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 
porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia od Wojewody 
Wielkopolskiego zadań publicznych z zakresu administracji rządowej. 
 

Przemysław Polowczyk pracownik Referatu Spraw Obywatelskich Starostwa 

Powiatowego w Śremie przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  
Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za) projekt uchwały w sprawie przyjęcia od 
Wojewody Wielkopolskiego zadań publicznych z zakresu administracji rządowej. Projekt 
uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 

Ad 5.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie udzielenia gminie Śrem 

pomocy finansowej w formie dotacji celowej (dofinansowanie w kwocie 20.000 zł na 

działalność bieżącą Schroniska dla Bezdomnych Zwierząt w Gaju). 

 

Przemysław Polowczyk pracownik Referatu Spraw Obywatelskich Starostwa 

Powiatowego w Śremie przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  
Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za) projekt uchwały w sprawie udzielenia 

gminie Śrem pomocy finansowej w formie dotacji celowej. Projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu.  
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Ad 6.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 

2024 rok.  

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 
 
Radny Emil Majsner  powiedział, że: „cierpliwość jest ważną cechą i wreszcie po 4 latach 
od wyprawy pań ze starostwa do Stanów Zjednoczonych udało się nam gdzieś zainicjować 
ten program (program edukacyjny Polsko - Amerykański)”. Pani Skarbnik powiedziała, że 
na obecny wyjazd zaplanowano kwotę 107.000 zł dlatego radny zapytał kiedy i ilu uczniów 
oraz opiekunów poleci.  
 
Starosta Śremski Zenon Jahns powiedział, że zarówno poprzednio jak i teraz otrzymał 
zaproszenie wylotu w ramach tego programu. Jednak z niego nie skorzystał i zarówno 
poprzednio jak i teraz wyznaczył do udziału panią Wioletę Jastrząbek Naczelnik Wydziału 
Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu. Pozostałe osoby, które wezmą udział to pani 
Dyrektor Zespołu Szkół Technicznych w Śremie, dwóch opiekunów oraz czterech uczniów.  
Jeżeli chodzi o koszty wyjazdu to zdecydowaną część będą stanowiły koszty biletów 
lotniczych około 8-9 tys. zł za osobę. Pozostałe koszty zostaną poniesione na miejscu, o 
których więcej powie pani Skarbnik.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak powiedziała, że z wniosku Zespołu Szkół 

Technicznych wynika, że kwota 107.000 zł zostanie przeznaczona na wydatki związane z 

polisą ubezpieczeniową dla 8 osób, delegacje pracowników, rejestrację wizową, transport 

na lotnisko oraz lot i utrzymanie na miejscu tak jak pan Starosta powiedział. Jeżeli chodzi o 

termin wylotu to 20 luty br., a powrót to 1 marca br. 

 
Radny Tomasz Klaczyński powiedział, że pani Skarbnik omawiając zmiany budżetowe 

wskazała dotowanie od stycznia br. Niepublicznego Liceum Ogólnokształcącego „Artysta” 

dlatego chciałyby się dowiedzieć  kto je prowadzi , gdzie jest zlokalizowane i dla ilu osób.  

 
Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak odpowiedziała, że zmiana ta ogólnie wynika z 
dostosowania dzieci niepełnosprawnych, które będą korzystać z tej dotacji. Dlatego 
zaplanowano przeniesienie do rozdziału 801 52. 
 
Radny Tomasz Klaczyński zapytał czy dobrze rozumie, że ten podmiot już funkcjonuje. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak odpowiedziała, że tak szkoła rozpoczęła 

działalność już 01.09.2023 r. i prowadzona jest przez Kreatywną Edukację PLUS Sp. z o.o. 

z siedzibą przy ul. Wyszyńskiego w Śremie. 

 

Radny Tomasz Klaczyński powiedział, że w takim razie nie ma więcej pytań.    
 
Radni nie zgłosili więcej pytań. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za) projekt uchwały zmieniającej uchwałę 
budżetową na 2024 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
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Ad 7.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę 

Finansową powiatu śremskiego na 2024 rok. 

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za) projekt uchwały zmieniającej Wieloletnią 

Prognozę Finansową powiatu śremskiego na 2024 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik 

nr 7 do protokołu.  

 

Ad 8.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

udzielenia dotacji na działalność Warsztatu Terapii Zajęciowej w Śremie w 2024 roku w 

części nieobjętej finansowaniem z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. 

 

Karolina Gałuszka Kierownik PCPR przedstawiła projekt uchwały. Poinformowała, że 

Warsztat Terapii Zajęciowej w 2024 roku otrzyma ze środków PFRON na swoją działalność 

kwotę 1.347.840 zł. Powiat śremski jest zobowiązany do finansowania w 10 procentach 

działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej. W roku ubiegłym Rada Powiatu przyjęła dotację 

w kwocie 62.750 zł na ten rok działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej. W związku ze 

wzrostem kosztów jego działalności, w tym roku należy zwiększyć dotacje do kwoty 

162.510 zł. Z tego 71.363 zł jest na działalność bieżącą, natomiast 91.147 zł jest na wydatki 

majątkowe, które związane są z rozbudową Warsztatów Terapii Zajęciowej w ramach 

Programu wyrównywania różnic między regionami III finansowanego między innymi 

również ze środków PFRON. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  
Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie udzielenia dotacji na działalność Warsztatu Terapii Zajęciowej w Śremie w 2024 

roku w części nieobjętej finansowaniem z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 
Ad 9.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji 
Budżetu w 2023 roku. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad 10. 
Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zabrać głos w tym 
punkcie porządku obrad?  
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Radny Emil Majsner powiedział, że otrzymał niepełną odpowiedź na interpelację 
dotyczącą remontu ulicy Zamenhofa. Dlatego, że nie ma odpowiedzi na jedno z pytań 
chciałby się dowiedzieć czy zostanie ona udzielona, czy pójdzie w niepamięć?  
 
Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik zapytała o jakie pytanie chodzi panu Radnemu. 
 
 
Radny Emil Majsner odpowiedział, że nie udzielono mu odpowiedzi na pytanie kto 
poniesie konsekwencje za powstałe błędy.  
 
Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik odpowiedziała, że celowo pozostawiono to pytanie 
bez komentarza. Dyrektor PZD wyraźnie napisał, że wszelkie usterki zostaną usunięte w 
trybie reklamacji lub gwarancji. Więc kto ma ponieść odpowiedzialność i za co. Przy każdej 
inwestycji mogą zdarzyć się takie sytuacje o jakich pan Radny pisał, że gdzieś np. stoi 
woda. 
 
Radny Emil Majsner powiedział, że jest to błąd projektowy. 
 
Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik odpowiedziała, że nie było żadnego błędu 
projektowego. Jeżeli chodzi o PKS to tak jak było napisane w odpowiedzi nie było 
możliwości uzgodnienia z PKS projektu, ponieważ projekt zaistniał dużo wcześniej aniżeli 
powstał sam pomysł opracowywania koncepcji zagospodarowania tego terenu. Więc trudno 
uzgadniać coś z czymś czego nie ma.  
 
Radny Emil Majsner odpowiedział, że nie chodzi mu o zmianę PKS na inne działania bo w 
tym temacie odpowiedź jest w miarę konkretna tylko chodzi o brak skrętu w  lewo od strony 
Jezioran i tu jest pytanie kto i gdzie popełnił błąd. 
 
Starosta Śremski Zenon Jahns powiedział, że jeżeli chodzi o ten lewoskręt na pewno 

bezpieczeństwo ruchu na tym odcinku byłoby większe, gdyby tego skrętu nie było to po 

pierwsze. Po drugie właśnie projektanci na etapie projektu brali to pod uwagę i to nie jest 

tak, że autobusy musiałyby objeżdżać gdzieś ulicami Staszica czy Wojska Polskiego i 

Kilińskiego. Projektant miał w zamyśle, że te autobusy będą jeździć tu od ulicy 

Grunwaldzkiej do ulicy Powstańców Wlkp. i nie będą skręcać tam gdzie poprzednio tylko 

wjazdem od dołu. To, że w tej chwili jest tam tylko wyjazd, to jest tylko kwestia zmiany 

organizacji ruchu w tej strefie. Dodał, że jest zwolennikiem tego aby te skręty odtworzyć 

jeżeli przepisy tego nie zabraniają. Poinformował, że otwierając ten odcinek drogi kierował 

pytania do Powiatowego Zarządu Dróg o zachowanie lewoskrętu w kierunku PKS. Na które 

otrzymał odpowiedź, że jest to niemożliwe ze względu na przepisy o ruchu drogowym, które 

tego zabraniają, ponieważ powstał trzeci pas ruchu (wcześniej były 2 pasy). Jednak 

projektant może to uwzględnić więc był zniesmaczony tym i uważał, że powinno to być na 

etapie projektu zaplanowane tak jak było do tej pory.  

W tej chwili konsekwencje mógłby wyciągać od Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg, 

który ze wszystkich zadań wywiązuje się praktycznie wzorowo. Obecnie nie zleca się 

żadnych kosztorysów, przetargów osobom zewnętrznym, co kosztowało mnóstwo 

pieniędzy, ponieważ dyrektor wszystko robi sam. Na przykład przygotowanie takiego 

przetargu na drogę od granicy powiatu poznańskiego do Sulejewa gdzie trzeba wszystko 

skosztorysować wymaga od niego dużo pracy. Ile jest tych przetargów ofertowych gdzie on 

wszystko też musi skalkulować. Na pytanie dlaczego nie poprosi kogoś, żeby zajął się tymi 

tematami odpowiada, że woli zrobić to sam, ponieważ wtedy wie dokładnie jak jest to 

wykonane. Natomiast kosztorysy, które robią firmy zewnętrzne później tak wyglądają, że 

kosztorys jest na 5 milionów zł, a po przetargu jest na 3 albo 7. Starosta poprosił aby 
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zwrócić uwagę na to, że te wszystkie przetargi, które powiat robi zawsze mieszczą się w 

tym, co podaje PZD. Co świadczy o tym, że dyrektor robi to rzetelnie. Wiadomo, że pewne 

uchybienia się zdarzają, ale trzeba widzieć całość, a nie tylko fragment pracy. Starosta 

powiedział, że nie myślimy, „po angielsku”, ponieważ tam jak się pojawi problem próbuje 

się go rozwiązać, a później ewentualnie jeżeli jest to konieczne to wskazuje się winnych. 

Ulica Zamenhofa została wykonana starannie i rzetelnie. To nie była łatwa inwestycja. Nie 

jest też tak, że ją późno rozpoczęto, ponieważ rozpoczęła się w sierpniu. Gdyby przetarg 

został przeprowadzony we wrześniu również zostałby wykonany ten odcinek drogi, ale nikt 

nie przewidzi jakie będą warunki atmosferyczne. Całą jesień było brzydko i padało. Ponadto 

kolektor zlokalizowany był 4 m pod ziemią i tak głęboko trzeba było robić wykopy, które 

przez obfite opady deszczu zalewało. Starosta poinformował, że często był na tej drodze, 

ponieważ denerwował się o postępy prac w związku z niesprzyjającymi warunkami 

atmosferycznymi. Dlatego wydłużono termin wykonania prac. Dodatkowo zgodnie z 

sugestiami Starosty Powiatowy Zarząd Dróg położył w odpowiednim czasie nakładkę, 

ponieważ później nie było już takiej możliwości. Wówczas droga zostałaby otwarta, ale całą 

zimę kierowcy zmuszeni byliby do objazdów na przedmiotowym odcinku drogi. To są 

sprawy istotne, a pan Radny się czepia. I nie chodzi o ten skręt bo to jest sprawa jasna. 

Jeżeli chodzi o inne problemy to dyrektor PZD powiedział, że w miejscu gdzie zbiera się 

woda przy krawężniku wytną asfalt i położą kostkę. Ponadto przy zjeździe z ulicy 

Powstańców Wlkp. w ul. Zamenhofa w prawo powstała „fala” przy samym zjeździe. 

Prawdopodobnie na końcowym etapie prac asfalt nie związał się i jakiś sprzęt najechał na 

to. Zostanie to poprawione na wiosnę. Dodał, że ludzie się cieszą z tej drogi i w większości 

nie rozumieją o co pan Radny pyta, ponieważ są zadowoleni z pięknej drogi wraz z 

otoczeniem. Pan Radny po prostu takich drobiazgów się czepia. 

 

Radny Emil Majsner odpowiedział, że cały czas chodzi mu o ten skręt, ponieważ autobus 

to nie jest samochód osobowy, a to jest tłumaczenie że mają objeżdżać w koło.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns odpowiedział, że z tym jest pełna zgoda. 

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik powiedziała gdzie oni byli jak poszła inwestycja w 

ruch.  

 

Radny Emil Majsner odpowiedział, że podobno PKS zgłaszał ten fakt. 

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik odpowiedziała, że dużo za późno, a jeżeli chodzi o 

procedury i prawne aspekty, to PZD uzgodniło ze wszystkimi stronami, z którymi musiało 

uzgodnić projekt. Więc oni nie mają sobie nic do zarzucenia w tym zakresie.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns powiedział, że nie broni nikogo, bo projektanci na etapie 

projektu nie powinni zakładać, że autobus może wjechać do ul. Powstańców Wlkp. i 

zjechać na PKS. Skoro ten projekt poprawią to okazuje się, że to było możliwe. Nie ma co 

teraz dyskutować i wyciągać wobec nich konsekwencji. Jest to jest firma zewnętrzna, która 

poprawi bezkosztowo projekt. 

Jeżeli chodzi o Powiatowy Zarząd Dróg to takie rzeczy się zdarzają i nie ma o co robić 

problemu jeżeli coś można poprawić nie ponosząc dodatkowych kosztów. Pasy, które w 

pewnym miejscu łuszczą się wykonawca naprawi. W tej chwili te pasy są tam potrzebne dla 

bezpieczeństwa pieszych więc jakby ktoś myślał to by w ogóle nie zadawał takich pytań.  
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Radny Emil Majsner powiedział, że jeżeli mówimy o mentalności angielskiej to w 

Powiatowym Zarządzie Dróg jest również pracownik, który ma dużo większe doświadczenie 

jak pan Dominik, który pamięta czasy, że jesienią i zimą pewnych prac nie zaczynano po 

prostu i o to on nie ma pretensji. 

 

Starosta Śremski Zenon Jahns odpowiedział, że ta inwestycja nie rozpoczęła się zimą 

tylko w sierpniu br.  

 

Radny Emil Majsner odpowiedział: „ no tak, ale czas zakładany to nie był chodniczek 100 

m, tylko dosyć istotna inwestycja i proszę jej nie spłaszczać, bo ona kosztowała na ul. 

Zamenhofa sporo pieniędzy. I kiedyś drogowcy zakładali, proszę porozmawiać chociażby z 

panem Antonim, że w takich jesiennych miesiącach będzie trudno”.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns odpowiedział dobrze tylko podwykonawca firma 

Kociałkowski weszłaby na tą budowę około dwa tygodnie wcześniej gdyby udało się 

dogadać z kolejami państwowymi. Niestety takich rzeczy też się nie przewidzi. 

Przecież przetarg, był wcześniej rozstrzygnięty. Umowa była podpisana w maju lub kwietniu 

ale pan radny musi wziąć też pod uwagę, że procedury trwają, to nie jest tak, że wchodzi 

wykonawca na budowę. Skoro w kwietniu była umowa podpisana no to przetarg musiał być 

w marcu. To i tak wcześniej robimy te przetargi. Inni po prostu nie robią tych przetargów, bo 

nie mają pieniędzy. To co my mamy w budżecie zapisane to jest plan i teraz jakby pan 

porobił przetargi na początku roku to w połowie roku, kiedy by kończyli robotę, to by panu 

wyszło, że pan nie ma gotówki. Bo dochody wchodzą cały rok. Jakby pan nie miał 

pieniędzy w wolnych środkach na koncie. Kiedyś robiono inwestycje drogowe w ten 

sposób, że były Dyrektor PZD Lech Czekała miał przyzwolenie na wykonanie robót np. na 

kwotę 10 milionów zł na całe remonty.  Wówczas on mógł, w każdym miesiącu wykonać 

1/12. Czyli on do półrocza nie mógł wykonać więcej jak połowę tego co było wpisane w 

budżecie. Natomiast roboty kończono zimą w śniegu, a wiadomo jakie wtedy były zimy. 

Wszystkie chodniki były robione w listopadzie bo nie było pieniędzy. My w tej chwili 

przetargi robimy szybko. Mamy pieniądze i je robimy. A wcale tak nie musiałoby być. Więc 

trzeba trochę pomyśleć co było, jak było.  

 

Radny Marcin Szydłowski powiedział, że to trochę zaczyna być zabawne, ponieważ pana 

Dyrektora Dominika Różyckiego zna i to, że jest młodszy od pana Antoniego nie znaczy, że 

nie jest dobrym fachowcem. Osobiście jako radny jest zadowolony z tego, że taka osoba 

zarządza naszymi drogami. Dlatego jest trochę zdumiony wypowiedzią kolegi radnego. Nikt 

się nie spodziewał nagłej zmiany pogody w dniu 15 stycznia między godziną siedemnastą a 

osiemnastą. Dla wszystkich było zaskoczeniem ogromne oblodzenie na drodze. 

Powiedział, że radni powinni pomagać mieszkańcom, wspierać ich i to właśnie robią. 

Poinformował, że jest telefon zimowy, który działa od wielu lat i można dzwonić i 

informować gdzie jest gołoledź, dziura w nawierzchni i inne tego typu zdarzenia. Dodał, że 

się pofatygował się i o godzinie 18:00 piaskarki naszego powiatu zgodnie z dyrektywą pana 

Różyckiego były już na drogach, a o godzinie 19:00 pojawiło się kilka telefonów 

dotyczących między innymi ul. Zamenhofa, Książa Wlkp. Mieszkańcy mogą korzystać z 

tych możliwości i tak się robi, a tutaj jest jakaś dziwna mania zgłaszajcie się do mnie, ja 

wam pomogę. No ja też tak mógłbym robić tylko taka ślepa interwencja to jest. Jakbym miał 

piaskarkę pod domem i pieniądze na piasek to owszem. Ja uważam, że nasze służby robią 

dobrą pracę. To nie jest łatwa praca. Oczywiście taka zmiana pogody może być 
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zaskoczeniem. I tak właśnie było w dniu 15 stycznia.  Auta stały zarówno na drogach w 

Poznaniu jak i na innych. To nie było do zrobienia, ale on nie słyszał z tego powodu 

żadnych skarg od ludzi. Po prostu trzeba przede wszystkim ostrożnie jeździć. Nasze służby 

są przygotowane i oby tak było dalej, bo pewnych rzeczy się nie przewidzi gdyż taki mamy 

klimat. 

 

Starosta Śremski Zenon Jahns powiedział, że pan Radny wykorzystał tę sytuację, żeby 

atakować nasze służby drogowe. Dodał, że chciałby wyjaśnić tę sytuację, ponieważ akurat 

w ten dzień był z kierowcą na osiedlu Jeziorany, w Klubie Relaks. Po siedemnastej 

przyjechali do starostwa i wszedł jeszcze na około 20 minut do biura. Następnie wsiadł w 

swoje auto nieświadomy w ogóle jaka jest sytuacja na drodze, ponieważ chwilę wcześniej 

było w porządku. Dojeżdżając do Ronda Powstańców Wielkopolskich, w kierunku ul. Jana 

Kilińskiego jechał wolno żeby nie dopuścić do kolizji na oblodzonej drodze. To się stało w 

ciągu pół godziny. Więc zanim się kogoś pomawia o nierzetelne wykonywanie roboty trzeba 

czasami zastanowić się i pomyśleć, a nie tak ślepo po prostu kogoś krytykować. Piaskarki 

do rana sypały, bo na to pieniądze mamy i nie oszczędzamy. Ponadto, z informacji 

uzyskanych od Dyrektora PZD wiem, że kategoria naszych dróg nie wymaga, abyśmy 

sypali je całe. My powinniśmy sypać zakręty i wzniesienia, a przecież niejednokrotnie jest 

tak, jak teraz, że sypia całe.  

Starosta powiedział, że Pan Radny ciągle tylko krytykuje. W ciągu 5 lat dał się poznać tylko 

jako krytykujący. Myślał nawet o tym, żeby poprosić media aby zapytały co pan ma do 

powiedzenia o planach, o tym co by pan zrobił lub co inaczej zrobił. Praca w samorządzie 

nie polega tylko na krytyce. Jeżeli się krytykuje to powinno się alternatywnie powiedzieć co 

ja bym zrobił i jak. Dodał, że nie wie co pan Radny umie np. jeżeli chodzi o umiejętności 

dotyczące spraw związanych z zarządzaniem. Praca w samorządzie polega na tym, że 

trzeba całość widzieć. Dlatego nie może sobie wyobrazić pana Radnego na swoim miejscu.  

 

Radny Emil Majsner powiedział, że na szczęście nie uczestniczy w przetargach 

organizowanych np. przez gminę Śrem chociaż uczestniczył wcześniej kiedy jego 

działalność gospodarcza była szersza. Kiedy wygrywał różne przetargi wymagano od niego 

aby zabezpieczał miejsce pracy wówczas rozbijał np. namioty itp. Zanim można było 

przystąpić do wykopów trzeba było wcześniej osuszyć grunt. Więc on doskonale zna te 

uwarunkowania i prosiłby aby nie szydzić z tej wypowiedzi.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns odpowiedział, że tutaj inaczej nie można. Bo ta 

wypowiedź wskazuje na to, że pan nie ma pojęcia co to znaczy zrobić wykopy na 

głębokość 4 m.  

 

Radny Emil Majsner odpowiedział, że chodzi mu o to, że przedsiębiorca podpisujący 

umowę musi wziąć odpowiedzialność za to, że będzie mroźna zima, która może rozpocząć 

się w październiku i trwać do kwietnia. 

 

Starosta Śremski Zenon Jahns odpowiedział, że nie widzi tu problemu, ponieważ 

wstrzymuje się prace i wydłuża termin wykonania.  

 

Radny Emil Majsner powiedział, że zapewniano go posiedzeniu komisji, że nasze służby 

są doskonale przygotowane do sezonu zimowego i mieliśmy tego doskonały przykład 15 

stycznia br. Od rana była dobra pogoda i to drastyczne pogorszenie nastąpiło w ciągu pół 
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godziny tak jak pan Starosta powiedział. Tyle tylko, że o tej zmianie informowano od 

samego rana. I służby nasze nie muszą oglądać tv, aby te wiadomości do nich dotarły, 

ponieważ mogą to sprawdzić w IMGW (Instytut Meteorologii i Gospodarki Wodnej). Nie 

mieliśmy do czynienia z gołoledzią, marznącym deszczem, który jest nie do opanowania 

tylko wychodzący z ziemi zamróz. Temperatura w ciągu dnia była na plusie natomiast asfalt 

i ziemia osiągnęły temperaturę minusową. 

 

Starosta Śremski Zenon Jahns powiedział, że tego się nie da słuchać. Skoro drastyczne 

pogorszenie pogody nastąpiło w ciągu pół godziny to trzeba by posiadać około 60 

piaskarek żeby mogły one dotrzeć do wszystkich miejsc jednocześnie.  

 

Radny Emil Majsner odpowiedział, że nie chodziło tu przecież o miejscowości oddalone 

tylko o centrum Śremu.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns powiedział, że drogi w centrum Śremu oraz Dolsku i 

Książu Wlkp. obsługuje Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej. Dodał, że jest bardzo 

zadowolony z usług tej firmy. Wcześniej te usługi świadczyła firma z Kórnika, która 

przysporzyła sporo problemów, ponieważ nie wywiązywała się ze swoich obowiązków. 

Dlatego najlepiej kiedy pewne usługi świadczy firma godna zaufania. Starosta powtórzył, że 

jest bardzo zadowolony z pracy PGK, tylko to nie jest możliwe żeby oni od razu pojawili się 

np. przy rondzie na ul. Mickiewicza. Pan przewodniczący Marcin Szydłowski też mówił o 

tym, że zarówno w Poznaniu jak i innych miastach został wstrzymany ruch na drodze przez 

złe warunki  

 

Radny Tomasz Klaczyński powiedział, że przez pewien okres czasu pracował w 

Zakładzie Gospodarki Komunalnej i wie jak to mniej więcej wygląda. To nie jest tak jak w 

straży, że strażacy 24 godziny są w gotowości na miejscu, w strażnicy. Jak jest jakaś akcja 

to po prostu wyjeżdżają. Tylko to jest na zasadzie, że osoba, która jest w gotowości nie 

przebywa na terenie zakładu pracy tylko musi do tego zakładu dojechać. Po tym jak 

otrzyma telefon, przyjeżdża na odśnieżanie czy właśnie na posypywanie i to też trzeba 

wziąć pod uwagę. 

 To też jest tak jak z trawą, która nagle zaczyna rosnąć i ludzie mówią, że tu jest 

nieskoszone i tu jest nieskoszone. Natomiast firma, która obsługuje trawniki nie jest w 

stanie skosić jednocześnie w danym tygodniu wszystkich trawników. Jeżeli to jest tak duża 

ilość i to też trzeba brać pod uwagę. Tak samo tu jeżeli cały obszar uległ zlodowaceniu to 

firma musiałaby 20/30 samochodów więcej nagle mieć, a to nikt tego nie ma.  

Wracając do ul. Zamenhofa i organizowanych przetargów bo też troszeczkę w tym 

uczestniczyłem organizując niejeden. Jest coś takiego jak siła wyższa, jeżeli firma miałaby 

zakładać, że w październiku przyjdzie zima no to musiałaby wszystkie prace robić dużo 

wcześniej. To by oznaczało, żeby robiła dużo mniej prac i byłyby one dużo droższe. Także 

to też trzeba zawsze brać pod uwagę, że przychodzi siła wyższa. No niestety jest jak jest i 

przerywamy, uzgadniamy, że albo dokończymy w danym roku tak jak tu miało to miejsce po 

przerwie częściowo zostało to dokończone, a resztę wykonujemy jak będą odpowiednie 

warunki, tak mi się wydaje przynajmniej dziękuję. 

 

Starosta Śremski Zenon Jahns powiedział, że o to mu cały czas chodzi udzielając 

wyjaśnień panu Radnemu i nigdy się z nim nie zgodzi w taki sposób jak pan Radny to sobie 

wyobraża.  
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Radny Emil Majsner odpowiedział, że dobrze bo dzieli go z panem Starostą 30 lat. 

 

Radny Witold Opielewicz powiedział, że to nie chodzi o to tylko o logiczne myślenie, 

ponieważ takie sytuacje nie dotyczą tylko naszego powiatu. Tego typu sytuacje są również 

w gminach. 

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik powiedziała, że w latach wcześniejszych kiedy 

Powiatowym Zarządem Dróg kierował ktoś inny prowadzono taką politykę, że nie 

odśnieżano dróg dopóki padał śnieg. Dodała, że pomimo tego, że mieszka przy drodze 

powiatowej przez 3 dni nie mogła wyjechać z posesji i musiała cierpliwie czekać.  

 

Radni nie zgłosili więcej głosów i wniosków. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Pan 
Zbigniew Hoffa zamknął obrady Komisji o godz. 1027.  
  
Protokołowała  
Elżbieta Lewandowska - Jaśniak  
 
 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu, 
Rozwoju Gospodarczego Powiatu 

i Przestrzegania Prawa 
 

Zbigniew Hoffa 


